
Datum 2017-06-14 

STYRELSEMÖTE 
PROTOKOLL 

TIDANS VATTENFÖRBUND 
TIDANS VATTENRAD 

Tid: Tisdagen 23 maj 2017, kl. 14:00 
Plats: Sportfiskeklubben Tärnan, Tidaholm 

NÄRVARANDE 

Rune Skogsberg Vice ordförande 
Lars-Ake Carlson Ledamot 
Monica Didriksson Vattenrådet 
Bertil Engström Ersättare 
Per-Anders Freyhult Ledamot 
Andreas Gustavsson Adjungerad 
Henrik Hård Ledamot 
Johanna Jellinek Adjungerad 
Håkan Landenmark Vattenrådet 
Jonas Ringqvist Ledamot 
Aif Saldin Vattenrådet 
Håkan Magnusson Verksamhetsledare 

§l Mötets öppnande 

Mötet öppnades. Lars Andersson från Sportfiskeklubben Tärnan hälsade Ti
dans Vattenförbund välkomna till Tidaholm. 

§ 2 Justering 

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Per-Anders Frey
hult. 
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§ 3 Föregående protokoll 

Protokollen från styrelsemötet den 19 april och det konstituerande styrelse
mötet den 19 april gicks igenom. Justeringen var inte klar vid mötestillfället 
Följande noteringar gjordes: 

• Andreas Gustavsson deltog inte vid det konstituerande styrelsemötet. 
En justering av protokollet görs. 
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§ 4 Rapporter 

Vattenrådet verksamhetsrapport för 2016 

Vattenmyndigheten Västerhavet har godkänt Tidans Vattenförbunds/vatten
råds verksamhetsrapport för 2016 samt beviljat verksamhetsbidrag på 
80 000 kr. för 2017. 

Informationsträff om teknik för miljöövervakning 

"Gröna Möten", vilket koordineras av Agroväst kommer den 21 juni att an
ordna en informationsdag kring teknik för övervakning av näringstransporter i 
vattendrag. Arrangemanget hålls på Residenset i Mariestad. Det kommer 
även bli en publik aktivitet till hösten. 

Ätrans vattenråd 

Andreas Gustavsson har varit i kontakt med Wanja Wallenmyr på Ätrans vat
tenråd. De har liknade frågeställningar kring erosion och grumling av vatten
drag. 

Även frågan om mikroplaster diskuterades och det kommer att ske en prov
tagning i bl.a. Vänern under 2017. För mikroplaster behövs bättre rening, da
gens reningsverk klarar inte att fånga upp plastpartiklar <20 IJm. Det finns 
ännu så länge inga riktvärden, bl.a. på grund av att plast kan utgöras av 
många olika ämnen med olika egenskaper och påverkan på miljön. Partik
larna kan dels ha giftpåverkan, dels kan de rent fysisk skada genom att täppa 
igen matsmältningsorgan m.m .. 

Projekt kring effektbaserade ersättningssystem 

Andreas Gustavsson kommer att arbeta deltid med ett projekt på Havs- och 
vattenmyndigheten kring effektbaserade ersättningssystem mot övergödning. 
Detta innebär att ersättningen är kopplad inte mot åtgärd utan mot den effekt 
som uppnås. Ersättningsnivåerna skulle även kunna höjas jämfört med da
gens system. 

Utredning om kraftigt modifierade vatten 

Havs- och vattenmyndigheten ska ta fram riktlinjer för bedömning av hydra
morfologi i s. k. kraftigt modifierade vatten, d.v.s. sådana vatten där god eko
logisk status inte kan nås utan omfattande ingrepp i samhällsviktiga verksam
heter. Arbetet sker i samverkan med Jordbruksverket och ska även omfatta 
vatten i intensiva jordbrukslandskap. 

Valstadbäcken 

Andreas Gustavsson rapporterade läget vad gäller våtmarkerna i Valstad
bäcken. Det ska tas fram en kostnadskalkyl där bl.a. underhållskostnader 
och eventuell störning från fåglar tas med. Den ena våtmarken är idag tvek
sam då markägaren inte vill ligga ute med pengar. Det andra våtmarksläget 
är fortfarande aktuellt. 
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§ 5 U n derhåll 

Ösans utlopp i sjön Östen 

Håkan Magnusson och Andreas Gustavsson har träffat Länsstyrelsen Västra 
Götaland och diskuterat utformningen av Ösans utlopp i Östen. 

Länsstyrelsen gjorde följande kommentarer: 

• Arbetena kräver troligtvis tillstånd om det ska göras stora förändringar. 
En ren rensning kan möjligen hanteras som ett anmälningsärende. 

• Vattenförbundet behöver också ha rådighet till marken. Vid öarna finns 
det en samfällighet med ett stort antal fastighetsägare inblandade. Alla 
behöver godkänna arbetet. 

• Ur vattenverksamhetsynpunkt så bör arbeten undvikas under våren 
försommaren med tanke på fiskens lektid. 

• Det är inte lämpligt med träd ur fågelsynpunkt eftersom de viktigaste 
rastplatserna för vadare finns i sjöns sydvästra del. Enligt gällande fö
reskrifter är skogsplantering förbjuden. Enligt skötselplanen ska områ
det vara i princip trädfritt 

• Förbundet behöver reda ut översvämningsproblemen och beskriva 
varför en rensning är motiverad. Hur stora ytor påverkas av översväm
ningar, i vilken omfattning och hur ofta? 

• Det finns behov av en skrattmåskoloni för att höja värdena inom fågel-
iivet Det kanske är en lämpiig plats för detta i södra delen av sjön. 

Det som nu behöver göras är att beskriva de två förslag som finns. Dels Hus
hållningssällskapets förslag, dels det förslag som framförts från markägarhåll 
så att de alternativen blir tydliga. Det behövs även beskrivas nyttan med att 
göra åtgärder och vad blir följden av att inte göra något alls. För vattenkvali
teten är det grumlingen och näringshalterna som är problemet och för detta 
behövs åtgärder uppströms. Det behövs bl. a. stabilare strandbrinkar för att 
förhindra erosion. 

Andreas Gustavsson och Håkan Magnusson fick styrelsen uppdrag att ar
beta vidare med frågan enligt ovan samt förbereda inför en kommande dis
kussion, möte, med markägarna inom samfälligheten. 
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§ 6 Vattenrådet 

Friaån 

Töreboda kommun kommer att bygga om Töreboda reningsverk för att för
bättra kvävereningen. Sedan kommer det troligtvis även vara aktuellt med en 
omprövning av gällande tillstånd. 
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§ 7 Övriga frågor 

Protokoll på hemsidan 

Vid årsstämman väcktes frågan om att lägga ut även styrelsens protokoll på 
hemsidan. styrelsen beslutar att så ska ske. 

Avtal för specialundersökningar 2017 

Johanna Jellinek tog upp att det kommer att behövas särskilda hängavtal för 
de undersökningar som Länsstyrelsen ska göra åt Tidans Vattenförbund (el
fisken och undersökning av miljögifter i vatten). 
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§ 8 Avslutande av mötet 

Mötet förklarades för avslutat. 
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